



通报日期: 2023-12-04

贸易技术壁垒委员会

原文: 英语

通 报

以下通报根据 TBT 协定第 10.6 条分发

通报成员: 圭亚那

如适用,所涉及的地方政府名称(第3.2和7.2条):

负责机构:

圭亚那国家标准局

Flat 15 Exhibition Complex

Sophia

2.

Greater Georgetown, Guyana

电话: +592 219-0062 / 64 / 65 / 66

由乙即签 info@onboxx.ong
电子邮箱: info@gnbsgy.org
网址: www.gnbsgy.org
处理通知意见的机构或机构的名称和地址(包括电话和传真号码、电子邮件和网站地址,如果有的话)如与上述不同,应注
明:
通报依据的条款: 2.9.2[X], 2.10.1[], 5.6.2[X], 5.7.1[], 3.2[], 7.2[], 其他:
覆盖的产品: 新充气橡胶轮胎(HS 编码: 4011); 轮胎(ICS 编码: 83.160)
ICS: HS:
通报标题: 公路商用车充气轮胎规范
页数: 26 页 使用语言: 英语 链接网址:
内容简述: 该标准规定了新、旧及翻新公路商用车充气轮胎的物理尺寸、性能和标记要求。该标准还包括用于确定是否符合
所述性能要求的测试方法。
目的和理由:该标准是强制性标准,为监管机构检验和批准使用公路商用车辆充气轮胎提供指引。为在圭亚那解决冬季/雪地
轮胎的进口和使用问题,必须修订该标准。这些轮胎不适合圭亚那的热带气候,由于轮胎降解较快,需要更频繁地更换以承
受较高的温度,导致消费者长期蒙受损失。此外,第二次修订引入了允许进口用于特定类型公路商用车辆的翻新轮胎的要求,
以及新旧轮胎的进口年限限制。
该标准将为公路商用车轮胎的消费者、制造商和进口商提供充分信息。消费者将获得技术细节,轮胎制造商将以该标准所述

	的轮胎规格范围为指导。为进口商提供了从供应商处保持适当库存的基准。消费者信息,标签;防止欺诈,保护消费者利益;
	保护人类健康和安全
8.	相关文件:
ð.	1984年第11号圭亚那国家标准局法案(第20和22条)和圭亚那国家标准局(强制性标准规范)令。
9.	拟批准日期: 待定
9.	三效日期: 待定
10.	意见反馈截至日期: 2024 年 2 月 4 日
	文本可从以下机构得到: [] 国家通报机构 [] 国家咨询点,或其他机构的联系地址、传真及电子邮件地址(如能提供):
	圭亚那国家标准局 (GNBS)
	WTO/TBT 咨询点
11.	联系人: Nickasi McCalmon 女士
	Flat 15, National Exhibition Complex Sophia, Greater Georgetown
11.	电话: +(592) 219 0062; +(592) 219 0065; +(592) 219 0071
	传真: +(592) 219 0070
	电子邮箱: wto-tbt.enquiry@gnbsgy.org
	网址: http://www.gnbsgy.org
	https://gnbsgy.org/standardisation/standards-for-public-comments/



G/TBT/N/GUY/60

4 December 2023

(23-8239) Page: 4/2

Committee on Technical Barriers to Trade

Original: English

NOTIFICATION

The following notification is being circulated in accordance with Article 10.6

1. Notifying Member: <u>GUYANA</u>

If applicable, name of local government involved (Article 3.2 and 7.2):

2. Agency responsible:

Guyana National Bureau of Standards Flat 15 Exhibition Complex

Sophia

Greater Georgetown, Guyana

Tel.: +592 219-0062 / 64 / 65 / 66

Email: info@gnbsgy.org
Website: www.gnbsgy.org

Name and address (including telephone and fax numbers, email and website addresses, if available) of agency or authority designated to handle comments regarding the notification shall be indicated if different from above:

- 3. Notified under Article 2.9.2 [X], 2.10.1 [], 5.6.2 [], 5.7.1 [], 3.2 [], 7.2 [], other:
- 4. Products covered (HS or CCCN where applicable, otherwise national tariff heading. ICS numbers may be provided in addition, where applicable): New pneumatic tyres, of rubber (HS code(s): 4011); Tyres (ICS code(s): 83.160)
- **Title, number of pages and language(s) of the notified document:** Specification for Pneumatic tyres for Highway Commercial Vehicles; (26 page(s), in English)
- **Description of content:** This standard specifies physical dimensions, performance and marking requirements for new, used and retreaded pneumatic tyres for highway commercial vehicles. This standard also includes test methods for determining conformity to the performance requirements stated.
- 7. Objective and rationale, including the nature of urgent problems where applicable: This standard is a compulsory standard which guides the regulatory agency in inspecting and approving for use, pneumatic tyres for highway commercial vehicles. The revision of the standard was deemed necessary to address the importation and use of winter/snow tyres in Guyana. These tyres are not suited for the tropical climate in

Guyana and results in consumers suffering a loss over time due to faster degradation of the tyre which requires more frequent changing to withstand the higher temperatures. Additionally, this second revision introduces requirements allowing for the importation of retreaded tyres for a particular type of highway commercial vehicles and an age limit on the importation of new and used tyres.

This standard will provide adequate information to consumers, manufacturers and importers of highway commercial vehicles tyres. Consumers are being provided with technical details and manufacturers of tyres will be guided by the range of tyre specifications outlined in this standard. Importers are provided with a benchmark for maintaining appropriate stock from their suppliers. Consumer information, labelling; Prevention of deceptive practices and consumer protection; Protection of human health or safety

8. Relevant documents:

Guyana National Bureau of Standards Act 11 of 1984 (Section 20 and 22) and Guyana National Bureau of Standards (Compulsory Standard specifications) Order.

9. Proposed date of adoption: To be determined

Proposed date of entry into force: To be determined

10. Final date for comments: 4 February 2024

11. Texts available from: National enquiry point [] or address, telephone and fax numbers and email and website addresses, if available, of other body:

Guyana National Bureau of Standards (GNBS)

WTO/TBT Enquiry Point

Contact: Ms. Nickasi McCalmon Flat 15, National Exhibition Complex

Sophia, Greater Georgetown

Tel: +(592) 219 0062; +(592) 219 0065; +(592) 219 0071

Fax: +(592) 219 0070

Email: wto-tbt.enquiry@gnbsgy.org
Website: http://www.gnbsgy.org

https://gnbsgy.org/standardisation/standards-for-public-comments/